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Olsztyn, 13 sierpnia 2024 roku 

 

 

Protokół  III/2024 

z III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie  

w dniu 13 sierpnia 2024 roku 

 

 

Na III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie w dniu 13 sierpnia 2024 roku 

obecnych było 15 Radnych – posiedzenie prawomocne. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 13:11. 

Sesja odbyła się w Sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Olsztyn,  

Plac Marszałka Józefa Piłsudskiego 10, 42-256 Olsztyn. 

Prowadzący obrady:  

- Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń. 

 

Porządek obrad III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie: 

1. Otwarcie obrad III Sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie jej prawomocności 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji  

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym 

5. Informacje Przewodniczących Komisji stałych o pracy w okresie 

międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie  

do sporządzenia zintegrowanego planu inwestycyjnego dla części 

obrębów Kusięta oraz Turów, gmina Olsztyn (druk nr: 24/2024) 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu korzystania  

z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej (druk nr: 

25/2024) 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości i na nieodpłatne przekazanie urządzeń kanalizacyjnych 

technologicznie związanych z odprowadzeniem ścieków, stanowiących 

własność Miasta i Gminy Olsztyn, na rzecz Związku Komunalnego Gmin 

ds. Wodociągów  

10.i Kanalizacji oraz wyrażenia zgody na przekazanie tego majątku w drodze 

aportu przez Związek Komunalny ds. Wodociągów i Kanalizacji na rzecz 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego 

S.A. (druk nr: 26/2024)  

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/15/24 Rady Miejskiej 

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Parafii pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru 
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zabytków - prace konserwatorskie, ratunkowe wnętrza zabytkowego 

kościoła (druk nr: 27/2024) 

12.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/16/24 Rady Miejskiej 

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 

parafii pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru 

zabytków - prace konserwatorskie oraz częściowa wymiana stolarki 

okiennej należącej do pierwotnej zabudowy kościoła  

13.(druk nr: 28/2024) 

14.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/17/24 Rady Miejskiej 

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej 

parafii Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Olsztynie na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane zabytku wpisanego 

do rejestru zabytków  

15.(druk nr: 29/2024) 

16.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi 

Częstochowskiemu (druk nr: 30/2024) 

17.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji  

18.dla Powiatu Częstochowskiego (druk nr: 31/2024) 

19.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia preferencyjnej pożyczki  

z Funduszu Dostępności w Banku Gospodarstwa Krajowego (druk nr: 

32/2024) 

20.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

21.na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta i Gminy Olsztyn 

w 2024 roku (druk nr: 33/2024) 

22.Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta  

23.i Gminy Olsztyn na lata 2024-2032 (druk nr: 34/2024) 

24.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Olsztyn  

na 2024 rok (druk nr: 35/2024) 

25.Sprawy różne i bieżące, wolne wnioski 

26.Zamknięcie obrad III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie. 

Ad. 1.  Otwarcie obrad III Sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie jej prawomocności. 

Obrady III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie IX kadencji o godz. 13:11 otworzył 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń.  

 

Ad. 2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej, Jan Jeleń poinformował, że dzień wcześniej odbyły 

się posiedzenia komisji oraz, że została złożona autopoprawka, która następnie 

została omówiona. Przewodniczący zapytał o uwagi do przedłożonego porządku 

obrad (ponieważ pojawiły się problemy techniczne z głosowaniem, Przewodniczący 

zaproponował przyjęcie proponowanego porządku obrad poprzez podniesienie 

ręki). Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad II sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń poinformował, że protokół  

z posiedzenia II sesji był wyłożony w Biurze Rady Miejskiej w Olsztynie. 

Brak było uwag i zastrzeżeń do protokołu z II Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie, 

wobec czego, przystąpiono do głosowania.  

Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu w formie tradycyjnej,  

poprzez podniesienie ręki.  

Protokół z obrad II sesji Rady Miejskiej w Olsztynie został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń przedstawił sprawozdanie  

z działalności – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Przewodniczący dodatkowo poinformował, że dyżury Przewodniczącego odbywają 

się w każdy wtorek w godzinach od 16.00 do 17.00, a w spotkaniach uczestniczyli 

głównie mieszkańcy Odrzykonia, którzy również interweniowali bądź zgłaszali 

uwagi co do oczyszczalni i jej planowanej rozbudowy.  

 

Ad. 5. Informacje Przewodniczących Komisji stałych o pracy w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń poinformował, że pierwsze 

posiedzenie Komisji odbyło się 12 sierpnia 2024 r.  

Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów, Karolina Cielebiaś 

poinformowała, że w dniu 12 sierpnia o godzinie 13.00 w sali sesyjnej odbyło się 

wspólne posiedzenie Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg i Wniosków Petycji, Komisji 

Gospodarki Budżetu i Finansów oraz Komisji ds. Socjalnych i Społecznych. Dodała, 

że w obradach uczestniczyli wszyscy radni Rady Miejskiej w Olsztynie, a wspólnym 

obradom komisji przewodniczył radny Mariusz Bugara. Nadmieniła, że podczas 

obrad szczegółowo omówiono wszystkie projekty uchwał, które będą procedowane 

na III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie. Przewodnicząca Komisji Gospodarki, 

Budżetu i Finansów zaznaczyła, że na pytania radnych dotyczące uchwał 

odpowiadał Burmistrz Tomasz Kucharski, Zastępca Burmistrza, Małgorzata Haładyj 

oraz Skarbnik, Barbara Łuszczyńska. Dodała, że w punkcie dotyczącym spraw 

różnych został poruszony temat petycji mieszkańców Kusiąt w sprawie budowy 

chodnika i oświetlenia na odcinku od przyjazdu kolejowego do budynku OSP  

w Kusiętach, a obrady zakończyły się o godzinie 16.00. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń zaproponował zbiorcze 

udzielanie informacji przez Przewodniczących Komisji.   

 

Ad. 6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski przedstawił sprawozdanie  

z działalności za okres od 4 czerwca 2024 r. do 13 sierpnia 2024 r.  

– sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Burmistrz dodatkowo omówił przetargi oraz poinformował, że z otrzymanego 

pisma wynika, że od 1 października będzie działać zespół ratownictwa - karetka 

pogotowia całodobowa w Olsztynie. 
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Radny Rafał Ciszewski poinformował, że z posiadanych przez niego informacji 

wynika, że na koncie Ochotniczej Straży Pożarnej w Olsztynie obecnie znajduje się 

450 tys. przelanych z Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego  

przez Państwową Straż Pożarną w Warszawie. Zapytał, skąd kwota 450 tysięcy  

z Wojewódzkiego Funduszu. Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski 

odpowiedział, że środki z Krajowego Funduszu i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska to są te same pieniądze, przyznawane w ramach porozumienia,  

które bezpośrednio wpływają na konto OSP. Dodał, że Miasto i Gmina Olsztyn 

również przekaże na konto OSP pozyskane 250 000 zł, oraz że trwają starania  

o pozyskanie wsparcia Wspólnoty Gruntowej,  

Radna Katarzyna Kulińska-Pluta zadała pytanie odnośnie przetargu dot. ulicy 

Granitowej, Rędzinowej plus odwodnienie z drogi rowerowej - kiedy można się 

spodziewać przekazania placu budowy, aby ewentualnie mieszkańców Rędzinowej 

ostrzec, że mogą się liczyć z utrudnieniami. Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn 

odpowiedział, że  w tym roku jakieś nieznaczne prace może się rozpoczną za kwotę 

154 tysięcy, a pozostały zakres to jest przyszły rok. Dodał, że był problem  

z uzyskaniem pozwolenia na budowę, dlatego że specustawą pozyskiwany  

jest teren pod odwodnienie trasy rowerowej wzdłuż ulicy Rędzinowej, która zyska 

również inny kształt. 

Przewodniczący Rady  Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń powitał Wiceprzewodniczącą 

Powiatu Częstochowskiego, Monikę Kosielak. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie  

do sporządzenia zintegrowanego planu inwestycyjnego dla części obrębów Kusięta 

oraz Turów, gmina Olsztyn. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń zaznaczył, że uważa,  

iż spotkanie w dniu 30 lipca, po części radnym wyjaśniło, ideę, zamiar inwestycji. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że Rada Miejska decyduje o tym, czy plan zintegrowany będzie 

opracowany, a objęty tym planem miałby być teren około 11 hektarowy, którym 

dysponuje firma Grand Solar, która chciałaby tam zrealizować inwestycje rzędu 

kilkuset milionów złotych. Dodał, że w znacznej części byłaby to fotowoltaika,  

na pozostałej części byłyby to magazyny energii. Nadmienił, że aby takie 

przedsięwzięcie mogło zafunkcjonować niezbędna jest zmiana planu miejscowego 

- firma Grand Solar finansowała by sporządzenie planu, po realizacji inwestycji 

firma płaciłaby dość znaczny podatek od urządzeń na konto Gminy  

oraz partycypowałaby w kosztach przy remoncie ulicy Joachimowskiej.  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń dodał, że podczas spotkania, 

w dniu 30 lipca przedstawiciele firmy wyjaśniali radnym o co chodzi, jaki jest 

zakres inwestycji. Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw było 0 radnych, wstrzymał 

się od głosu 1 radny.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska 
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(ZA), Zdzisław Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), 

Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/23/24 z w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie  

do sporządzenia zintegrowanego planu inwestycyjnego dla części obrębów Kusięta 

oraz Turów, gmina Olsztyn, została podjęta, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zasad i trybu korzystania z gminnych 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że na terenie Miasta i Gminy Olsztyn znajdują się 23 tereny służące 

rekreacji, wypoczynkowi i zabawie, a urząd odpowiada za bezpieczeństwo  

tych placów. Dodał, że zaproponowane zostały zuniwersalizowane regulaminy, 

przewidujące jakie czynności, działania, są możliwe na terenie np. siłowni 

zewnętrznej, a czego się zabrania. Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie,  

Jan Jeleń dodał, że projekt uchwały był omawiany podczas wspólnego posiedzenia 

komisji oraz odczytał projekt uchwały.  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/24/24 z w sprawie przyjęcia zasad i trybu korzystania z gminnych 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, została podjęta jednogłośnie,  

w obecności 15 radnych. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości i na nieodpłatne przekazanie urządzeń kanalizacyjnych 

technologicznie związanych z odprowadzeniem ścieków, stanowiących własność 

Miasta i Gminy Olsztyn, na rzecz Związku Komunalnego Gmin ds. Wodociągów  

i Kanalizacji oraz wyrażenia zgody na przekazanie tego majątku w drodze aportu 

przez Związek Komunalny ds. Wodociągów i Kanalizacji na rzecz Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego S.A. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że jeśli realizowana jest budowa kanalizacji, to docelowo Miasto i Gmina 

Olsztyn jako członek Związku Komunalnego Gmin do spraw wodociągów  

i kanalizacji przekazuje ten majątek na rzecz Związku Komunalnego, który później 

wprowadza do aportem do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. Dodał, że  

w późniejszym czasie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji zajmuje się 

eksploatacją kanalizacji sanitarnej i daje to możliwość pobierania przez Miasto  

i Gminę Olsztyn podatku od urządzeń umieszczonych w pasach drogowych. 

Nadmienił, że w projekcie uchwały przewidziana została darowizna na rzecz 

Związku Komunalnego kanalizacji sanitarnej, która powstała kilka lat temu  

na terenie Olsztyna Odrzykonia przy ulicy Akacjowej, Fiołkowej, Irysowej, 

Jaśminowej, Konwaliowej, Narcyzowej, Poziomkowej, Różanej, Storczykowej, 

Wrzosowej i Paprociowej. Burmistrz zaznaczył, że przekazywana jest również 

działka pod Przepompownią przy ulicy Jarzębinowej wraz z urządzeniami 

wymienionymi w załączniku do uchwały. Dodał, że czynności te przewiduje m.in. 
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statut związku, który wskazuje również, że jeśli Gmina występowałaby ze związku, 

zabiera swój majątek. Nadmienił, że Związek tworzy 10 gmin, które  

są na Centralnym Wodociągu Częstochowskim i te, na których terenach są ujęcia 

wody pitnej m.in. dla miasta Częstochowy, a wartość majątku w uchwale  

jest szczegółowo podana. Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń 

zaznaczył, że projekt uchwały był omówiony podczas posiedzenia komisji  

oraz odczytał projekt uchwały.  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/25/24 z w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości i na nieodpłatne przekazanie urządzeń kanalizacyjnych 

technologicznie związanych z odprowadzeniem ścieków, stanowiących własność 

Miasta i Gminy Olsztyn, na rzecz Związku Komunalnego Gmin ds. Wodociągów  

i Kanalizacji oraz wyrażenia zgody na przekazanie tego majątku w drodze aportu 

przez Związek Komunalny ds. Wodociągów i Kanalizacji na rzecz Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji Okręgu Częstochowskiego S.A., została podjęta 

jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/15/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii  

pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków - prace 

konserwatorskie, ratunkowe wnętrza zabytkowego kościoła.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń zaproponował omówienie 

trzech kolejnych projektów uchwał razem.  

Projekty uchwał przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że parafii Świętego Idziego ze Zrębic i parafii z Olsztyna udało się 

pozyskać za pośrednictwem Urzędu Miasta i Gminy znaczne środki na prace 

konserwatorskie i Rada Miejska w Olsztynie podjęła uchwałę o udzieleniu dotacji 

celowej, gdyż pieniądze wpływają na konto Miasta i Gminy Olsztyn i za sprawą 

Rady będą przekazane jako dotacja dla parafii. Dodał, że w prognozie finansowej 

przewidziane zostały pieniądze na rok 2025, tymczasem Regionalna Izba 

Obrachunkowa wskazała, iż powinno się w projekcie uchwały dodać zdanie „kwota 

dotacji zostanie ujęta w budżecie na rok 2025” i takie zdanie w przedstawianym 

projekcie uchwały zostało dopisane. Nadmienił, że nastąpiła również omyłka  

ze strony wnioskodawcy parafii św. Idziego (Parafia złożyła pismo, w którym 

wykreślono dwa feretrony i nie dodano ambony).  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonych projektów uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan jeleń zaznaczył, że projekty  

uchwał były omówione na posiedzeniu komisji oraz odczytał treść projektu 

uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
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Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/26/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/15/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii 

pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków - prace 

konserwatorskie, ratunkowe wnętrza zabytkowego kościoła, została podjęta 

jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/16/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej parafii 

pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków - prace 

konserwatorskie oraz częściowa wymiana stolarki okiennej należącej do pierwotnej 

zabudowy kościoła. 

Projekt uchwały omówiony w pkt. 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan jeleń odczytał treść projektu 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/27/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/16/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej parafii 

pw. św. Idziego Opata w Zrębicach na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków - prace 

konserwatorskie oraz częściowa wymiana stolarki okiennej należącej do pierwotnej 

zabudowy kościoła, została podjęta, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/17/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej parafii 

Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Olsztynie na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków. 

Projekt uchwały omówiony w pkt. 10. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan jeleń odczytał treść projektu 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/28/24 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/17/24 Rady Miejskiej  

w Olsztynie z dnia 4 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji celowej parafii 

Rzymskokatolickiej pw. św. Jana Chrzciciela w Olsztynie na prace konserwatorskie, 



8 
 

restauratorskie i roboty budowlane zabytku wpisanego do rejestru zabytków, 

została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi 

Częstochowskiemu. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że sukcesywnie budowana jest infrastruktura związana z komunikacją 

publiczną, a projekt uchwały dotyczy pętli na terenach Lasów Państwowych  

przy ulicy Zrębskiej, na której zawracałby autobus komunikacji publicznej,  

przy udziale projektu wykonywanego w porozumieniu z Powiatowym Zarządem 

Dróg. Dodał, że niezbędne jest tam pozyskanie terenu od Lasów Państwowych, 

który znajduje się pod linią wysokiego napięcia i jest to typowy sposób 

pozyskiwania terenu od Lasów Państwowych. Nadmienił, że pozyskanie terenu 

musi odbyć się przez Starostę Powiatowego, w ramach rozbudowy pasa drogowego 

i aby Starosta mógł się tego podjąć, musi wypłacić odszkodowanie (oszacowane 

na 8 tys. zł). Burmistrz zaznaczył, że nabycie od Lasów Państwowych 

nieruchomości w inny sposób jest bardzo trudne, przytoczył przykład próby 

zamiany.  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń przystąpił do odczytania 

projektu uchwały, ale się pomylił i przeszedł do odczytywania kolejnego projektu 

uchwały  i poprosił o głosowanie. 

Radny Władysław Bekus zaznaczył, że wcześniej jest jeszcze punkt dot. dotacji  

do komunikacji powiatowej.  

Przewodniczący poinformował, że powtórzone zostanie głosowanie dotyczące 

projektu uchwały w punkcie porządku obrad jako trzynasty, czyli podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi Częstochowskiemu, tj. druk nr 30. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się  

nie  wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/29/24 w sprawie udzielenia dotacji celowej Powiatowi 

Częstochowskiemu, została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

dla Powiatu Częstochowskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń poinformował,  

że  

w przypadku tego projektu uchwały jest mowa o kwocie ośmiu tysięcy złotych,  

o której wspomniał Burmistrz oraz odczytał treść projektu uchwały. 

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 
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Uchwała nr III/30/24 z w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

dla Powiatu Częstochowskiego, została podjęta jednogłośnie, w obecności  

15 radnych. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia preferencyjnej pożyczki  

z Funduszu Dostępności w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Zaznaczył, że kilka lat temu rozpoczęła się procedura zmierzająca do uzyskania 

pozwolenia na budowę windy dla mieszkańców w urzędzie oraz, że dzień wcześniej 

podczas komisji rozmawiali na temat lokalizacji windy. Dodał, że udało się uzyskać 

dofinansowanie  w wysokości ponad pół miliona złotych z Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz dodatkowo planowane jest stworzenie 

punktu recepcyjnego dla mieszkańców i biura podawczego korzystając ze środków 

Funduszy Krajowego Planu Odbudowy dystrybuowanych przez Bank Gospodarstwa 

Krajowego. Nadmienił, że połowa pozyskanych pieniędzy jest do umorzenia. 

Burmistrz przedstawił warunki zaciągnięcia pożyczki i realizacji zadania.   

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan jeleń zaznaczył, że projekt  

uchwały był omówiony na posiedzeniu komisji oraz odczytał treść projektu 

uchwały.  

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/31/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji  

dla Powiatu Częstochowskiego, została podjęta jednogłośnie, w obecności  

15 radnych. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta i Gminy Olsztyn  

w 2024 roku. 

Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski odnosząc się do poprzedniego 

projektu uchwały poinformował, że 50% umorzenia oraz pieniądze z BGK  

to są pieniądze dla miast, na poprawę dostępności do urzędów miejskich.  

Następnie Burmistrz przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta i Gminy 

Olsztyn w 2024 roku. Zaznaczył, że przyjmując budżet w ubiegłym roku, Rada 

Miejska przewidziała możliwość zaciągnięcia kredytu. Burmistrz przedstawił 

realizowane inwestycje.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń odczytał projekt uchwały.  

Brak było pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu uchwały. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciw, wstrzymał się 

od głosu 1 radny.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), 

Jan Jeleń (ZA), Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), 

Zdzisław Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna 

(ZA) 
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Uchwała nr III/32/24 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  

na finansowanie planowanego deficytu budżetu Miasta i Gminy Olsztyn  

w 2024 roku, została podjęta, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Olsztyn na lata 2024-2032. 

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz w budżecie Miasta i Gminy Olsztyn 

omówił Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski. 

Radny Zdzisław Synoradzki zaznaczył, że prognoza nie obejmuje wszystkich 

działań, które są przewidziane w planie wieloletnim gminy, gdyż nie ma prognozy 

co do utrzymania basenu i uważa, że to jest błąd, bo nie można przewidzieć  

jak będzie budżet wyglądać w latach 2024-32. Dodał, że nie ma informacji  

o planowanej budowie lub rozbudowie oczyszczalni ścieków, więc uważa,  

że Wieloletnia Prognoza Finansowa jest nie do przyjęcia i poprosił radnych  

o odrzucenie projektu uchwały. 

Burmistrz odpowiedział, że co do kwestii związanych z oczyszczalnią, to najpierw 

powstaje kosztorys i bazując na kosztorysie, zadanie wprowadzane jest do budżetu 

i to jest moment, w którym Rada akceptuje takie rozwiązanie lub go nie akceptuje. 

Dodał, że prowadzone są działania koncepcyjne, procedury związane z uzyskaniem 

pozwolenia na budowę, ale docelowej dokumentacji oczyszczalni, kosztorysu  

nie ma, wobec czego trudno przewidzieć, jaka będzie struktura finansowania tego 

przedsięwzięcia, gdyż z kosztorysu dopiero będzie wynikało, jaką część tego 

zadania sfinansuje Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji jako eksploatator,  

a jaką część będzie finansowała Gmina, czy i ile będzie można pozyskać z funduszy 

zewnętrznych. Nadmienił, że tak samo jak Plan Miejscowy czy Studium 

Zagospodarowania, prognoza się zmienia właściwie na każdej sesji i po to jest 

aktualizowana, zmieniana, żeby właśnie takie aktualizacje i takie zmiany 

wprowadzać i to samo dotyczy basenu, który w tej chwili jest na etapie 

wykonawczym.  

Skarbnik Miasta i Gminy Olsztyn, Barbara Łuszczyńska dodała, że wydatki  

na utrzymanie basenu będą wydatkami bieżącymi i nie będą nazwane  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Radny Zdzisłąw Synoradzki poinformował, że do końca nie jest zadowolony z tej 

odpowiedzi, gdyż są prognozy, przewidywania, że pozyskane zostaną np. pewne 

środki, które nie są pewne, a podawane są z dużym wyprzedzeniem na kilka lat  

do przodu, więc można by założyć ile będzie kosztować budowa oczyszczalni  

i instalacji kanalizacyjnej w gminie i to co Burmistrz powiedział, można co sesję, 

czy bliżej realizacji tego zadania, zmienić w prognozie. Wobec czego Radny wolałby 

żeby zadanie pojawiło się, gdyż będą przewidywania na następne lata budżetu 

gminy.  

Burmistrz poinformował, że ustawodawca nie przewidział środków bieżących  

w prognozie, wydatków, które będą związane z obsługą, eksploatacją basenu  

i w prognozie nie ma żadnych podstaw do tego, żeby te koszty teraz pokazywać 

(gdyż te koszty nie są znane) i gdyby było inaczej, to Burmistrz sądzi,  

że Regionalna Izba Obrachunkowa od razu by wykryła, że nie jest przewidziane  

w prognozie, co w tej chwili jest realizowane i obawy Radnego są nieuzasadnione.  
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Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Olsztyn dodała, że w prognozie ujmowane  

są przedsięwzięcia, co do których jest pewność kwotowa oraz przedstawiła 

przykład ujmowania kredytów w prognozie.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń zaznaczył, że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa będzie praktycznie na każdej sesji aktualizowana, 

modernizowana i ulega zmianie. 

Radny Marek Lisiewicz zapytał, czy ustawodawca określił  ramy czasowe, w których 

przygotowywana jest prognoza finansowa. 

Skarbnik Miasta i Gminy Olsztyn, Barbara Łuszczyńska odpowiedziała,  

że w ustawie o Wieloletniej Prognozie Finansowej są określone ramy czasowe  

- na trzy kolejne lata, a jeżeli występuje jakieś zaciąganie zobowiązań,  

to do momentu spłaty tych zobowiązań. Dodała, że w przypadku projektu uchwały 

o zaciągnięciu pożyczki z Funduszu Dostępności spłata będzie do 2036 roku,  

więc należy tę prognozę wydłużyć do 2036 roku.  

Radny Marek Lisiewicz zapytał czy przez następne dwie kadencje, po kończącej się 

aktualnej kadencji kredyt będzie nadal spłacany i obciążać będzie przyszłego 

Burmistrza. Skarbnik potwierdziła i dodała, że jeżeli wprowadzone zostaną 

następne działania, np. pt. budowa oczyszczalni to wydłuży się prognoza 

finansowa. Radny  zapytał również, czy w przypadku pozostania przy roku 2032, 

gdyby podejmować te zobowiązania, które są podejmowane, to wtedy sytuacja 

finansowa gminy zmieniłaby się. Skarbnik odpowiedziała, że nie podejmowana  

by była uchwała w związku z zaciągnięciem pożyczki z Funduszu Dostępności. 

Radny zapytał, czy jeszcze trudniejsza sytuacja będzie, jeżeli nawet częściowo 

Miasto i Gmina Olsztyn będzie partycypować w kosztach budowy oczyszczalni 

ścieków. Skarbnik odpowiedziała, że posiada symulację i wszystkie wskaźniki  

są dopuszczalne i są bezpieczne. Radny zapytał również, czy nie powinien zostać 

zatrudniony audytor finansowy zgodnie z ustawą o finansach publicznych, 

Zastępca Burmistrza odpowiedziała, że od 3 lat jest audytor, gdyż Gmina,  

która ma budżet powyżej 40 milionów, z ustawy jest zobowiązana mieć audyt. 

Burmistrz dodał, że kwota inwestycji wykonywanych za pieniądze gminne wynosi 

ponad 10 mln, więc możliwe, że przyjdzie taki moment, że trzeba będzie zaciągnąć 

pasa, bo nie udało się wcześniej wystąpić o środki na budowę oczyszczalni,  

bo pociąg z tymi pieniędzmi odjechał. Dodał, że z przyczyn obiektywnych 

dopuszczonych prawem, ale Burmistrz nazywa to zwyczajnie sabotowaniem 

pozytywnej działalności publicznej, dodał, że pociąg z pieniędzmi odjechał,  

były takie pieniądze, można było je wziąć, dzisiaj jest trudniej, ale walczą  

na różnych polach (w funduszu, u marszałka, u wojewody i szukają pieniędzy,  

żeby rzeczywiście obciążyć gminę, ale w sposób do przeżycia). Nadmienił, że gdyby 

spojrzeć na ranking zadłużenia gmin, to uważa, że Miasto i Gmina Olsztyn jeszcze 

dość długo nie będzie na pewno jedną z najbardziej zadłużonych gmin. Radny 

Marek Lisiewicz zaznaczył, że kreowane jest to przedłużeniem prognozy finansowej 

na lata, a gdyby ograniczyć prognozę finansową, to wtedy pewnie sytuacja Miasta 

i Gminy Olsztyn uległa by zmianie. Burmistrz odpowiedział, że chcąc korzystać  

z takich narzędzi, jakie daje BGK, KPO i chcąc rozkładać te kredyty w sposób 

korzystny, czyli spłacać je bez oprocentowania przez lata, to uważa, że jest  

to bardzo korzystne. Dodał, że czasem ktoś ich krytykował za to, że rok temu 

posiadali kredyty na poziomie zero, przez 5 lat oraz że gmina się nie rozwija,  

gdyż nie bierze kredytów. Nadmienił, że chcą dofinansować ważne budowy,  
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które w tej chwili są realizowane i wystarczyłoby nie kupić samochodu dla OSP  

lub zdjąć pieniądze z remontów dróg i można by trzech milionów kredytu nie brać, 

ale czy można nie kupić samochodu na stulecie OSP jeśli jest dofinansowanie  

700 tys. zł. Radny Rafał Ciszewski dodał, że lekki wóz też by się przydał. Burmistrz 

zaznaczył, że jeśli dopuszczą do degradacji dróg, to będzie tylko gorzej i później 

trzeba będzie wydać tych pieniędzy jeszcze więcej,  

Radny Marek Lisiewicz zaznaczył, że nie jest przeciwko inwestycjom,  

jest za i to pokazali nawet w przypadku windy, ale ponoszone są np. koszty budowy 

drogi za 4 miliony, która nie wiadomo czy jest pierwszorzędną potrzebną 

inwestycją pomiędzy Biskupicami a Porajem, a pieniądze np. mogłyby być wydane 

na budowę ulicy Amonitowej w Olsztynie i na pewno jeszcze parę innych ulic 

mogłaby być za te środki wyremontowana. Dodał, że nie chciałby być łączony  

z tym, że nie chce wydawać pieniędzy, nie chce żeby zaciągany był dług, 

zastanawiają się nad tym. Nadmienił, że uważają, że trzeba o tym porozmawiać, 

a do 2036 r. prawdopodobnie podatki w mieście i gminie Olsztyn od nieruchomości 

wzrosną o około 40 procent.  

Burmistrz zaznaczył, że nie chce polemizować z radnym i ubolewa nad wysokością 

tej kwoty, jeśli chodzi o drogę na Choroń. Dodał, że przez lata zabiegano  

o to z inicjatywy mieszkańców Biskupic, udało się też po wielkich trudach uzyskać 

dofinansowanie ze strony Urzędu Wojewódzkiego (50 %) i było porozumienie 

Poraj-Olsztyn-Wojewoda. Nadmienił, że wymienił tę kwotę, żeby pokazać skalę,  

ile pieniędzy gminnych jest wydawanych, a radny to wykorzystał odwrotnie,  

ze swojego punktu widzenia. Burmistrz zaznaczył, że przetarg ogłoszony został  

w momencie wybuchu wojny i cena z 2,5 mln zł wzrosła do 4 mln. zł. Dodał,  

że ścieżka między Olsztynem a Biskupicami wybudowana została za grosze,  

bo tu Miasto i Gmina Olsztyn otrzymała 80% dofinansowania i za 400 tys. zł 

wybudowane zostało 2,1 km ścieżki rowerowej i drogi powiatowej. Nadmienił,  

że droga do Choronia nie jest tania, ale uważa, że mieszkańcy Biskupic i turyści 

będą pewnie z niej zadowoleni.  

Radny Rafał Ciszewski zapytał, czy jeżeli braknie środków w budżecie na zakup 

samochodu dla OSP, czy kwota miliona złotych jest górną granicą, czy jest opcja 

dołożenia pieniędzy aby zakup się zrealizował i faktycznych 20 lat służył. Burmistrz 

odpowiedział, że z wiedzy, którą posiada, to jest zabezpieczenie na zakup 

samochodu i nie powinny wystąpić już problemy. Radny dodał, że faktyczny zakup, 

który powinien się odbyć w takiej formie, z jakiej zadowoleni byliby wszyscy 

ochotnicy to 2 230 000 zł z kompletnym wyposażeniem. Burmistrz odpowiedział, 

że radny reprezentuje zdanie przeciwne w stosunku do Prezesa, gdyż z Prezesem 

podjęli uzgodnienie na wspomnianą kwotę i liczą również na dofinansowanie  

z Partnerstwa Północnej Jury, gdzie są zagwarantowane środki na dofinansowanie 

dla jednostek, które są w systemie (Zrębice, Olsztyn).  

Zastępca Burmistrza, Małgorzata Haładyj zaznaczyła, że aby Gmina mogła 

realizować inwestycje musi wspierać się finansowaniem zewnętrznym, a żeby 

uzyskać finansowanie zewnętrzne musi zaciągać kredyty na wkład własny.  

Dodała, że sytuacja samorządów jest naprawdę bardzo trudna, ale kilka lat udało 

się nie zaciągać w ogóle kredytu, można pośledzić rankingi zadłużenia. Nadmieniła, 

że Miasto i Gmina Olsztyn może sobie pozwolić na duże inwestycje dlatego, że jest 

margines bezpiecznego finansowania i jest ciągłość władzy. Zastępca Burmistrza 

zaznaczyła, że bogatym samorządom zdarza się zaciągać kredyt i poprzednia Rada 



13 
 

uchwalając budżet podjęła już decyzję, żeby ten budżet się domknął poprzez 

zaciągnięcie kredytu w wysokości 6 milionów, a wnioskowana kwota jest prawie  

o połowę niższa.  

Brak było dodatkowych pytań, uwag i zastrzeżeń do przedłożonego projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan jeleń odczytał treść projektu 

uchwały. 

Za przyjęciem uchwały wraz z autopoprawką głosowało 12 radnych, 2 radnych 

było przeciw, wstrzymał się od głosu 1 radny.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Przemysław Gorajek (ZA), 

Jan Jeleń (ZA), Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (PRZECIW), Aleksandra Lubasińska 

(ZA), Zdzisław Synoradzki (PRZECIW), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika 

Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/33/24 z w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

i Gminy Olsztyn na lata 2024-2032, została podjęta, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Olsztyn  

na 2024 rok. 

Projekt uchwały omówiony w pkt. 17. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się  

nie wstrzymał od głosu.  
Wyniki imienne: Władysław Bekus (ZA), Mariusz Bugara (ZA), Karolina Cielebiaś (ZA), Rafał 

Ciszewski (ZA), Maciej Gasiński (ZA), Kamil Ginał (ZA), Przemysław Gorajek (ZA), Jan Jeleń (ZA), 

Katarzyna Kulińska-Pluta (ZA), Marek Lisiewicz (ZA), Aleksandra Lubasińska (ZA), Zdzisław 

Synoradzki (ZA), Anna Szczygłowska (ZA), Anna Wojtasik-Kisiel (ZA), Monika Woszczyna (ZA) 

Uchwała nr III/34/24 z w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Olsztyn  

na 2024 rok, została podjęta, w obecności 15 radnych. 

 

Ad. 19. Sprawy różne i bieżące, wolne wnioski 

Radna Anna Szczygłowska złożyła wniosek o zaproszenie na najbliższą sesję 

Starosty Częstochowskiego wraz z radnymi powiatowymi w celu wyjaśnienia 

niedokończonej inwestycji w miejscowości Kusięta - ukończenie budowy chodnika 

na nowo powstałej nawierzchni drogi powiatowej 1042S o długości 650 metrów  

od przejazdu kolejowego do terenu Ochotniczej Straży Pożarnej. Dodała,  

że wniosek ten poparty jest petycją mieszkańców Kusiąt z 17 września 2018 roku 

dotyczącej budowy dwóch odcinków chodnika na drogach powiatowych 1042S  

i 1043S. Nadmieniła, że ze względu na to, że obecnie projektowana jest ścieżka 

rowerowa na drodze 1043S Olsztyn-Kusięta poprosiła o uwzględnienie w projekcie 

ciągu pieszo-rowerowego, aby temat chodników w miejscowości Kusięta zgodnie  

z powstałą petycją został zrealizowany. Uzasadniając swój wniosek radna 

nadmieniła, że realizacja przedsięwzięcia znacznie poprawi bezpieczeństwo  

na drodze o bardzo dużym natężeniu ruchu i ułatwi poruszanie się osób codziennie 

przemierzających te odcinki drogi. Jednocześnie poprosiła Wysoką Radę  

o zapoznanie się z zapoczątkowaną w 2018 roku inicjatywą społeczną i pomoc  

w całości jej realizacji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń poinformował,  

że zaproszenie zostanie wystosowane do pana starosty i pań radnych z terenu 

gminy. Radny Zdzisław Synoradzki w imieniu mieszkańców poprosił 

Przewodniczącego Rady o zorganizowanie spotkania z mieszkańcami osiedla 
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Odrzykoń w celu wyjaśnienia tematu oczyszczalni ścieków. Dodał, że radni poznali 

stronę przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjnego, ale chcieliby poznać drugą stronę 

też. Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie odpowiedział, że na początku 

kadencji też takie spotkanie deklarował i nie widzi przeszkód. Radny Marek 

Lisiewicz zaznaczył, że to jest ponowienie jego wniosku z poprzedniej Rady. 

Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski poinformował, że otrzymali  

w trybie roboczym wniosek firmy (która projektuje zjazd na Olsztyn z Alei Wojska 

Polskiego) - firma Budimex z upoważnieniem od Dyrektora Miejskiego Zarządu 

Dróg wystąpiła o uzgodnienie związane z różnego rodzaju instalacjami, 

infrastrukturą techniczną i pokazała schematycznie, jak ten zjazd będzie 

funkcjonował. Burmistrz przedstawił schemat.  

O godz. 15.15 Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Olsztynie, Katarzyna 

Kulińska-Pluta opuściła obrady sesji. 

Radny Marek Lisiewicz zapytał, czy są podejmowane jakieś działania związane  

z budową obwodnicy Olsztyna od strony Gór Towarnych, czy są jakieś inicjatywy, 

podejmowane działania w celu zaprojektowania obwodnicy również Olsztyna,  

czy Burmistrz o tym myśli, gdzieś poszukuje jakiegoś programu, który mógłby 

ewentualnie pomóc w realizacji tego przedsięwzięcia, bo planowane to już jest  

od jakichś 20 lat. Burmistrz zapytał, którą obwodnicę radny ma na myśli. Radny 

odpowiedział, że chodzi o tę, która jest w studium uwarunkowań, zaczyna się  

na wysokości zjazdu na Wilczą Górę rondem, omija ulicę Słowackiego i nad ulicą 

Bukową przebiega w kierunku Przymiłowic. Burmistrz poinformował, że kiedyś  

były prowadzone rozmowy z Generalną Dyrekcją, gdyż musi to być inwestycja 

krajowa, rządowa. Dodał, że przy takim natężeniu ruchu na poziomie kilkunastu 

tysięcy samochodów nie ma mowy o tym, żeby państwowe pieniądze trafiły tutaj,  

ale pewnie ponowione będą takie rozmowy i będą rozpoznawać na bieżąco,  

czy taki program istnieje, czy można się wpisać do krajowych programów. 

Nadmienił, że temat będzie na bieżąco monitorowany. Radny zapytał  

czy w momencie, kiedy pojawił się program budowy obwodnic miast i miasteczek,  

też były podejmowane próby. Burmistrz odpowiedział, że to dotyczyło dużych 

miast. Radny Zdzisław Synoradzki zapytał, czy jest możliwość uzyskania pisma  

z sierpnia do Sanepidu, które zostało wystosowane z Urzędu Gminy w sprawie 

oczyszczalni ścieków oraz odpowiedzi na to pismo. Burmistrz zaznaczył,  

że nawiązując do wniosku radnego, to zostali poproszeni przez radnych  

o zorganizowanie spotkania dotyczącego oczyszczalni ścieków i takie spotkanie  

dla członków Rady się odbyło. Dodał, że  dla mieszkańców również odbyły się  

co najmniej dwa takie spotkania na którym cała technologia, cała koncepcja 

została zaprezentowana. Nadmienił, że odbyły się też spotkania  

ze Stowarzyszeniem Orle Gniazdo w siedzibie Wodociągów Częstochowskich,  

na którym Stowarzyszenie było reprezentowane przez członków zarządu i odbyło 

się też kolejne spotkanie dla innych mieszkańców z osiedla pod Wilczą Górą,  

na którym technologia i wszelkie wyjaśnienia związane z budową oczyszczalni 

zostały przedstawione. Zaznaczył, że wszystkie pytania, wszystkie wątpliwości  

są na bieżąco wyjaśniane, Miasto i Gmina Olsztyn w tej chwili  

jest w procedurze zmierzającej do wydania decyzji środowiskowej i na tę 

okoliczność jest już pozytywna opinia sanepidu i czekają w tej chwili na kolejne 

dokumenty. Burmistrz zaznaczył, że w trybie informacji publicznej nie ma 

przeciwwskazań, a Stowarzyszenie, ma te dokumenty i na bieżąco  



15 
 

jest informowane, dokumenty są przekazywane i nic nie jest objęte tajemnicą. 

Radny Zdzisław Synoradzki przyznał Burmistrzowi rację oraz zaznaczył, że radni 

nie posiadają tej wiedzy, chcą poznać całą historię, zobaczyć sprawozdania  

z konsultacji społecznych, ze spotkań. Dodał, że radni chcą mieć pełną wiedzę  

w momencie, podejmowania decyzji o rozbudowie czy budowie oczyszczalni 

ścieków. Radca prawna, Renata Walichnowska poinformowała, że to wymaga 

rozdzielenia pewnych kwestii tych dokumentów, które są w procedurze 

administracyjnej i które są poza tą procedurą. Dodała, że nie ma przeszkód,  

bo wszystko, co jest wytworzone przez organ władzy publicznej w trybie informacji 

i dostępu może być udostępnione. Dodała, że toczy się procedura administracyjna, 

w związku z tym akta udostępnia się stronom postępowania i osobom w trybie 

informacji publicznej. Radny Zdzisław Synoradzki zaznaczył, że chodzi  

mu o pozyskanie wiedzy tylko i nie chce tego udostępniać. Radca prawna dodała, 

że w pismach uzgadniających cały przebieg procedury jest opisywany.  

Sołtys Sołectwa Odrzykoń, Artur Cecota poinformował, że prawdopodobnie doszło 

do zawężenia odcinka ulicy Konwaliowej i poprosił o informację. Zapytał 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olsztynie dlaczego strony postępowania  

nie zostały poinformowane o spotkaniu w sprawie oczyszczalni. Radca prawna 

poinformowała, że już wielokrotnie się spotykali w procedurze, w postępowaniu 

administracyjnym i Prezes Stowarzyszenia posiada status strony i o każdej 

czynności procesowej, sądowej, Stowarzyszenie rzetelnie jest informowane,  

a jeżeli Pan Przewodniczący ma jakiekolwiek wątpliwości lub czegoś nie wie,  

to jako strona postępowania w trybie artykułu 73 może zapoznać się z tymi aktami 

sprawy. Dodała, że nie wymaga to interwencji Przewodniczącego, akta  

są dostępne, a jeżeli jakiekolwiek są wątpliwości czy jakiś dokument powstał,  

to poprosiła o zapoznanie się z aktami osobiście, kontaktując się z pracownikiem. 

Burmistrz Miasta i Gminy Olsztyn, Tomasz Kucharski na pytanie dot. ulicy 

Konwaliowej odpowiedział, że było zgłoszenie związane z zawężeniem,  

ale jest to w trakcie wyjaśniania. Dodał, że wydaje się, że żadne zawężenie  

nie miało tam miejsca, ale kierownik geodezji ten temat wyjaśnia. Nadmienił,  

że bardzo często się zdarza, że ktoś dogradza jakąś nieruchomość i zdarzało się  

w takich sytuacjach prowadzić postępowania sądowe (Sąd powoływał biegłych, 

którzy dopiero wskazywali, gdzie faktycznie taka granica ma miejsce). Burmistrz 

zaznaczył, że sądzi, że ogrodzenie stoi we właściwym miejscu. 

Radny Zdzisław Synoradzki poprosił Przewodniczącego o organizowanie spotkania 

Komisji we wtorki, a Rady w czwartki, żeby nie było posiedzeń dzień po dniu,  

gdyż radni mają mało czasu, żeby przeanalizować uzyskaną informację  

na komisjach. Przewodniczący Rady Miejskiej w Olsztynie, Jan Jeleń odpowiedział, 

że posiedzenia planowane są przez Przewodniczących poszczególnych komisji,  

a Sesje starają się dopasować tak, żeby pasowało radnym, ale żeby pracownicy 

merytoryczni również mogli być dostępni. Dodał, że jest to do przemyślenia. 
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Ad. 29. Zamknięcie obrad III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Olsztynie o godz. 15:27 zamknął obrady III Sesji Rady Miejskiej w Olsztynie  

IX kadencji. 
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